

Press Release

Parliamentary Assembly – Communication Division

Ref: 361b10

Tel. +33 (0)3 88 41 31 93

Fax +33 (0)3 90 21 41 34

Internet: <http://assembly.coe.int>

e-mail: pace.com@coe.int



47 member States

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Press Freedom Day: Journalists and the media are a vital cornerstone of democracy

Strasbourg, 30.04.2010 - "International Press Freedom Day reminds us that journalists and the media are a vital cornerstone of democracy", today said Andrew McIntosh, the Council of Europe Parliamentary Assembly (PACE) standing rapporteur on media freedom.

"It is therefore an alarming sign that at least 20 journalists have been killed in Europe since 2007, several of whom had worked on shedding light on corruption and organised crime", he added.

"As the Parliamentary Assembly stated in its Recommendation 1897 (2010), Europe must do more to ensure that freedom of expression and information in the media is fully respected in accordance with Article 10 of the European Convention on Human Rights. It is not enough to have the European Court of Human Rights judge past violations of media freedom. We must seek to prevent violations. This requires new approaches to reporting such violations and ensuring adequate political evaluation at European and national levels. I invite member states, media and journalists' organisations to join the Assembly in this common effort", Mr McIntosh concluded.

Journée de la liberté de la presse : les journalistes et les médias sont des rouages essentiels de la démocratie

Strasbourg, 30.04.2010 – « La Journée internationale de la liberté de la presse nous rappelle que les journalistes et les médias sont des rouages essentiels de la démocratie », a déclaré aujourd'hui Andrew McIntosh, Rapporteur permanent sur la liberté des médias de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE).

« Le fait que depuis 2007 au moins vingt journalistes aient été tués en Europe, dont plusieurs avaient livré des informations sur la corruption et le crime organisé, est par conséquent extrêmement inquiétant », a-t-il ajouté.

« Ainsi que l'Assemblée parlementaire l'a déclaré dans sa Recommandation 1897 (2010), il faut que l'Europe fasse davantage pour garantir le plein respect de la liberté d'expression et d'information, conformément à l'article 10 de la Convention européenne des droits de l'homme. Il ne suffit pas de saisir la Cour européenne des droits de l'homme sur des violations passées de la liberté des médias. Il faut s'employer à prévenir ces violations. D'où la nécessité de nouvelles approches, tant pour les signaler que pour veiller à ce qu'elles fassent l'objet d'une évaluation politique appropriée, aux niveaux européen et national. J'invite les Etats membres, les médias et les associations de journalistes à unir leurs efforts à ceux de l'Assemblée en la matière », a conclu M. McIntosh.

The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.

President: Mevlüt Çavuşoğlu (Turkey, EDG) – Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political groups: EPP/CD (Group of the European People's Party); SOC (Socialist Group); EDG (European Democrat Group); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); UEL (Group of the Unified European Left).